

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
Financial Management 財務管理

當期課號	3628	Course Number	3628
授課教師	蘇香珍	Instructor	SU,SHIANG JANE
中文課名	財務管理	Course Name	Financial Management
開課單位	應用外語系(二進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課教學內容係採深入淺出方式，引導同學認識財務管理，同時搭配理論教學中之實務應用個案進行討論，並藉由問題實作來學以致用，以期能達理論與實務結合之教學目標。	Objectives	The object of this lecture is to learn the framework of financial management, including primary academic theory and empirical analysis. Through actual case study, we hope that students could apply the text material to actual situation.
教材		Teaching Materials	
成績評量方式	期中考30% 期末考30% 平時測驗及課堂參與40%	Grading	Midterm exam:30% Final exam: 30% Test and class attendance: 40%
教師網頁	-		
教學內容	<p>財務管理是因應現代經濟環境所發展出來的一門學科,已成為企業營運需求上的重要一環,也是管理者極為關心的主題.</p> <p>對個人而言,理財是現今生活中不可缺少的一部分.財務管理課程可以建立正確的投資理財觀念,有助於適當的進行投資規畫.</p> <p>以下是本課程授課大綱:</p> <p>第一單元 財務管理基礎篇</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 介紹財務管理所涵蓋的範圍,以及企業經營的目標 2. 如何閱讀財務報表 3. 介紹台灣金融市場的風貌 <p>第二單元 簡單的基本觀念</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 介紹年金以及複利 2. 介紹股票和債券 3. 介紹報酬和風險 <p>第三單元 投資計畫的評估方式</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 如何決定投資計畫該不該執行 	Syllabus	<p>Financial management is an important issue for modern business.It is also important for individual to make investment decision.This course can build up the correct concepts for financial planning and investment decision.</p> <p>Part One Introduction to Financial Management</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. What is Finance? 2. How to read financial statement? 3. Introduction to financial market <p>Part Two Important Financial Concept</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Types of Annuities 2. Stocks and Bonds 3. Return and Risk <p>Part Three Long-Term Investment Decisions</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. How to make decision?

尊重智慧財產權，請勿非法影印。